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- svar på medborgarförslag 

Förvaltningens förslag till beslut 

Medborgarförslagen besvaras med stadsdelsförvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

 

 

Christina Rapp Lundahl        Britt Mattsson 

stadsdelsdirektör          avdelningschef 

 

 

Sammanfattning 

I oktober/november 2012 inkom två medborgarförslag om hundrastgården i 

Vanadislunden. Det ena förslaget innebär att hundrastgården i Vanadislunden bör 

delas, medan det andra förslaget går ut på att hundrastgården ska behållas som den 

är. Stadsdelsnämnden beslutade vid sammanträde den 22 november 2012 att 

medborgarförslagen skulle överlämnas till förvaltningen för beredning.  

 

Förvaltningens mål om att skapa parker som attraherar en bred allmänhet innebär 

en ambition om att olika målgrupper i samhället ska kunna ta del av utbudet i 

parkerna, utan att man för den delen åtskiljer grupper av människor från varandra. 

Utifrån medborgarförslagen tolkar förvaltningen att problemen i hundrastgården 

ligger i att hundägare inte följer de förhållningsregler som finns och att det är detta 

som förvaltningen bör arbeta med. Under 2012 genomförde förvaltningen en 

informationskampanj om nedskräpning. En fortsättning i det arbetet är att göra 

särskilda informationsinsatser riktade till hundägare, för att få dem att bli 

medvetna om och efterfölja de regler som finns. 

 

Förvaltningen föreslår att nämnden beslutar att hundrastgården i Vanadislunden 

inte delas. 
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Bakgrund 

I oktober/november 2012 inkom två medborgarförslag om hundrastgården i 

Vanadislunden. Stadsdelsnämnden beslutade vid sammanträde den 22 november 

2012 att medborgarförslagen skulle överlämnas till förvaltningen för beredning.  

 

Ärendet 

Det ena förslaget innebär att hundrastgården i Vanadislunden delas och att en del 

reserveras för små hundar. Anledningen till förslaget är att det varit många 

hundslagsmål i rastgården och att små hundar blivit attackerade av stora hundar.  

 

Det andra förslaget är att hundrastgården i Vanadislunden inte bör delas eftersom 

det är en av få stora hundrastgårdar i Stockholm där hundar verkligen kan ”sträcka 

ut” när de springer. Förslagsställaren anser att alla hundägare måste lära sina 

hundar att umgås med hundar av olika storlekar.  

 

Ärendets beredning 

Ärendet har beretts inom parkmiljöavdelningen norra innerstaden. 

 

Förvaltningens synpunkter 

Nuvarande hundrastgård i Vanadislunden anlades på 1990-talet, då den flyttades 

från en annan del av parken.  

 

Enligt nämndens verksamhetsplan ska stadsdelsområdets parker utvecklas till en 

gemensam resurs för allt fler invånare. Där ska finnas plats för lek, spontant spel 

eller avkoppling i en vacker, grönskande, tillgänglig, trygg och välskött park. 

Hundägare kan innefattas i målet genom att staden erbjuder hundrastgårdar där 

hundar tillåts springa lösa och hundägare kan mötas och umgås. Förvaltningens 

mål om att skapa parker som attraherar en bred allmänhet innebär en ambition om 

att olika målgrupper i samhället ska kunna ta del av utbudet i parkerna, utan att 

man för den delen åtskiljer grupper av människor från varandra.  

 

Innerstaden har få grönytor och det är därför en utmaning att möta alla 

målgruppers behov och i stadens parker måste flera olika aktiviteter och intressen 

samsas om utrymmet. Förvaltningen ser att behovet av en helhetssyn på 

funktionerna i Stockholms parker ökar i takt med att staden byggs tätare. 

Konkurrensen mellan olika funktioner och intressen i parkerna ökar med fler 

människor och mindre andel friytor. För närvarande utreder trafikkontoret, 

tillsammans med representanter från stadsdelsförvaltningarna, vilket 

förhållningssätt staden i fortsättningen ska ha till hundrastgårdar och 
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hundrastområden. Arbetet ska resultera i en hundpolicy, som blir ett viktigt 

verktyg för stadens förvaltningar i planeringen av ytor för hundar och hundägare. 

Enligt lagen om tillsyn av hundar och katter ska hundar hållas under sådan tillsyn 

att de inte orsakar skador eller olägenheter. Enligt förvaltningen har hundägare 

skyldighet att visa hänsyn gentemot andra hundar och hundägare, vilket också står 

angivet på den skylt med förhållningsregler som finns vid entrén till 

hundrastgården.  

 

Utifrån medborgarförslagen tolkar förvaltningen att problemen i hundrastgården 

ligger i att hundägare inte följer de förhållningsregler som finns och att det är detta 

som förvaltningen bör arbete med. Under 2012 genomförde förvaltningen en 

informationskampanj om nedskräpning. En fortsättning i det arbetet är att göra 

särskilda informationsinsatser riktade till hundägare, för att få dem att bli 

medvetna om och efterfölja de regler som finns. 

 

Med bakgrund av ovanstående resonemang föreslår förvaltningen att nämnden 

beslutar att hundrastgården i Vanadislunden inte delas. 

 

Bilaga 

Medborgarförslagen 


